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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Komisie cestovného ruchu a propagácie  

pri MsZ v Novej Bani konaného dňa 09. júna 2023 o 15.00 hod.  
v zasadačke MsÚ v Novej Bani 

 
Prítomní členovia komisie: Anton Medveď, Ing. Peter Pšenák, Jozef Spurný, Mgr. Mária 

Pátková, Branislav Medveď, Ing. Marek Uškrt, Mgr. Juraj 
Kološta 

 
Ospravedlnený: Igor Gladiš 
Zapisovateľka:  PhDr. Lenka Šubová 
 
Pozvaní:  Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA, primátor mesta 

Ing. Ján Letko, Vladimír Šimo, Vincent Budinský  
 
Predseda komisie Anton Medveď privítal členov komisie cestovného ruchu a propagácie pri 
MsZ v Novej Bani a prizvaných hostí. Vyhodnotil účasť členov komisie na zasadnutí, pričom 
konštatoval, že:  

- počet prítomných členov je 7 
- počet neprítomných členov je 1 
- komisia je uznášaniaschopná  

 
Komisia schválila nasledovný program zasadnutia:  

1. Petícia „PROTI“ a Petícia „ZA“ k umiestneniu „Repliky baníckeho stroja - STUPA“ 
pri Baníckej kaplnke 

2. Stanovisko k rozvoju areálu SKI centrum Drozdovo 
3. Stanovisko k vybudovaniu kompletného baníckeho múzea s plne funkčným modelom 

Potterovho atmosférického stroja, vonkajšou a vnútornou expozíciou banského múzea 
4. Návrh vizualizácie útulne čerpaného z Participatívneho rozpočtu pre rok 2024  
5. Aktivity OOCR Región GRON  
6. Rôzne 
7. Diskusia 

 
 

K bodu programu č. 1 - Petícia „PROTI“ a Petícia „ZA“ k umiestneniu „Repliky 
baníckeho stroja - STUPA“ pri Baníckej kaplnke 
 
 
K bodu č. 1 
Členom Komisie cestovného ruchu a propagácie boli pred zasadnutím komisie elektronicky 
zaslané petície „PROTI“ a „ZA“.  
 
Predseda odovzdal slovo Ing. Jánovi Letkovi k vyjadreniu sa petícii „PROTI“. Uviedol 
nasledovné dôvody, že navrhované umiestnenie v prvom rade nekorešponduje so žiadnymi 
historickými faktami o umiestnení takéhoto zariadenia na tomto mieste. Taktiež navrhované 
umiestnenie obmedzuje súkromie obyvateľov v blízkosti (rod. Letková, Katinová, Tužinská, 
Kočnerová). O nesúhlase obyvateľov v okolí bol osobne informovaný ústnou formou 
v dostatočnom predstihu aj poslanec Jozef Spurný osobne mnou. Dotknutí navrhujú nájsť 
vyhovujúce riešenie, hlavne s ohľadom na súkromie obyvateľov v okolí. Vyzval Jozefa 
Spurného k potvrdeniu, že odovzdal informácie členom Novobanského spolku na zasadnutí 
ich Správnej rady.  
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Predseda odovzdal slovo Jozefovi Spurnému k vyjadreniu sa petícii „ZA“. Uviedol 
nasledovné dôvody, že žiadajú o dodržanie platnosti „Oznámenia k ohláseniu drobnej stavby“ 
Replika baníckeho stroja – STUPA, ktoré vydalo Mesto Nová Baňa pod číslom OVŽPaSM 
2023/00488/04089 zo dňa 20.04.2023 v plnom rozsahu. Žiadame, aby replika baníckeho 
stroja STUPA mohla byť postavená na pozemku parc. č. 5152/111 (C KN parc. 789) 
v katastrálnom území Nová Baňa k hlavnej stavbe Banícka kaplnka, pozemok E KN parc. č. 
790 medzi stavbou baníckej kaplnky a rodinným domom p. Katinu, ktorej stavebníkom je 
Novobanský banícky spolok.  
 
Predseda komisie vyzval členov o prednesenie pripomienok. Prítomní členovia sa zhodli, že 
by sa všetky doplnky a zmeny na banskom náučnom chodníku a ďalších náučných 
chodníkoch mali prerokovať v predstihu na komisii cestovného ruchu. Rovnako by sa malo 
brať do úvahy historické hľadisko a umiestniť repliku stúp na miesto, kde sa STUPY 
a úpravníctvo rudy nachádzali kedysi. Banícka kaplnka je samostatná zastávka náučného 
chodníka, posvätné miesto, vyniká svojou jedinečnosťou a prebiehajú práce na jej vyhlásenie 
ako národnej kultúrnej pamiatky. Členovia komisie si myslia, že každá jedna zastávka 
náučného chodníka by mala lákať turistov, aby sa tešili z jeho poznania, o to viac, keby tam 
bola skutočná historicko-turistická atrakcia, ktorá by motivovala turistov prejsť celý náučný 
chodník. Navrhli dve riešenia umiestnenia: Jozef štôlňa alebo zastávka banského náučného 
chodníka č. 10 – Novobanské úpravníctvo – Stupy nad štôlňou. Zároveň smerovali spoločnú 
požiadavku na mesto Nová Baňa, aby všetky prípady týkajúce sa cestovného ruchu 
k vyjadreniu sa prešli najskôr komisiou cestovného ruchu, ktorá príjme stanovisko alebo 
odporúčanie.  
 
Predseda dal o tomto bode hlasovať: 

 
Hlasovanie č.1 k bodu č.1: petícia „PROTI“ 
  

Prítomných 7 Za: 5 Proti: 0 Zdržalo sa: 2 
 

 
Hlasovanie č.2 k bodu č.1: petícia „ZA“ 
  

Prítomných 7 Za: 0 Proti: 5 Zdržalo sa: 2 
 
 
Hlasovanie č.3 k bodu č.1: odporúčané umiestnenie STUPY k Jozef štôlni 
  

Prítomných 7 Za: 5 Proti: 1 Zdržalo sa: 1 
 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 1 
 
Na základe výsledkov hlasovania, komisia odporúča podporiť petíciu „PROTI“ k 
umiestneniu „Repliky baníckeho stroja - STUPA“ pri Baníckej kaplnke s jej návrhom 
umiestnenia k Jozef štôlni.  
 
 
K bodu programu č. 2 - Stanovisko k rozvoju areálu SKI centrum Drozdovo 
 
K bodu č. 2 
 
Ing. Peter Pšenák sa poďakoval za dnešnú komisiu a ospravedlnil ďalšiu svoju účasť 
k predloženým bodom z pracovných dôvodov o 15:50 hod.  
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Prítomným členom boli odprezentované informácie z komisie ÚPŽPaM, že lyžiarske 
stredisko Drozdovo nachádzajúce sa na úpätí Pohronského Inovca je určené pre rodiny 
s deťmi a pre nadšencov zimných športov poskytuje 2 vleky Tatrapoma H80 a Tatrapoma F 
s dĺžkou 650 metrov. Pre najmenších a učiacich sa lyžiarov je v stredisku „detský vlek“ LPV 
s dĺžkou 300 metrov.  
Mesto Nová Baňa prenájmom časti mestského pozemku E KN parc. č. 3410/1 v rozsahu cca 
14.950 m2  spoločnosti TJCX, s.r.o., ktorá prevádzkuje lyžiarske stredisko Drozdovo už od 
roku 1998 podporí rozšírenie lyžiarskeho strediska Drozdovo, čím sa zvýši  kvalita 
poskytovaných služieb v stredisku a aj v oblasti cestovného ruchu.  
 
Komisia ÚPŽPaM odporučila mestskému zastupiteľstvu schváliť prenechanie časti mestského 
pozemku E KN parc. č. 3410/1 v rozsahu cca 14.950 m2  do dočasného nájmu na dobu 20 
rokov, podľa § 9a, ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších 
predpisov, t. j. z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorý spočíva v majetkovoprávnom 
vysporiadaní vlastníctva časti pozemku za účelom rozšírenia lyžiarskej zjazdovky so 
zámerom rozšírenia a vybudovania lyžiarskej sedačkovej lanovky. Komisia ÚPŽPaM 
odporučila cenu nájmu 100,00 eur/rok. 
 
Podľa stanoviska konateľa spoločnosti Mestské lesy Nová Baňa s. r. o. Ing. Šmondrka zo dňa 
1. júna 2022 bude vykonaná ťažba drevnej hmoty v celom rozsahu úseku, ktorým bude 
prechádzať nová sedačková lanovka ešte pred uzatvorením nájomnej zmluvy. 
Mesto Nová Baňa  a spoločnosť TJCX, s.r.o. sa zaväzujú k uzatvoreniu dohody o vzájomnej 
spolupráci, ktorej predmetom budú zvýhodnené podmienky na lyžiarsky výcvik v lyžiarskom 
stredisku Drozdovo pre deti novobanských základných škôl, škôlok a CVČ a zľavnené ceny 
lyžiarskych lístkov (skipassov) pre obyvateľov s trvalým pobytom v Novej Bani, ktoré by boli 
platné už podpisom nájomnej zmluvy. 
 
Predseda komisie vyzval členov o vyjadrenie sa k rozvoju areálu SKI centrum Drozdovo 
z hľadiska cestovného ruchu. Prítomní členovia sa zhodli, že mesto nech rokuje 
s Bielikovcami o prijatí výhodných podmienok pre obyvateľov Novej Bane, zľavových 
ponukách, uplatnení rovnakých pravidiel medzi novobanským a zlatomoraveckým lyžiarskym  
klubom a súhlasia s ťažbou drevnej hmoty spoločnosťou Mestské lesy Nová Baňa s.r.o.   
 
Na komisiu o 16:15 hod. prišiel primátor mesta Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA.  
 
Predseda komisie dal o tomto bode hlasovať k podpore rozvoja areálu SKI centrum Drozdovo 
z hľadiska cestovného ruchu: 

 
Hlasovanie k bodu č.2 
  

Prítomných 6 Za: 5 Proti: 0 Zdržalo sa: 1 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 2 
 
Na základe výsledkov hlasovania, komisia odporúča podporiť rozvoj areálu SKI centrum 
Drozdovo na základe vyrokovania vhodných podmienok, ktoré boli uvedené v diskusii tohto 
bodu. 
 
 
K bodu programu č. 3 - Stanovisko k vybudovaniu kompletného baníckeho múzea s plne 
funkčným modelom Potterovho atmosférického stroja, vonkajšou a vnútornou 
expozíciou banského múzea 
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K bodu č. 3 
 
Predseda komisie Anton Medveď privítal na zasadnutí primátora mesta Mgr. MVDr. 
Branislava Jaďuďa, PhD., MBA. 
 
Prítomným členom boli odprezentované nasledovné informácie: 

 bol podporený rozvojový zámer na základe schválenej Dohody č. GR2023006 
o spolupráci mesta s Oblastnou organizáciou Región GRON na projektovú 
dokumentáciu pod názvom: „Realizácia  projektovej dokumentácie na konzerváciu 
a zdostupnenie archeologických nálezov autentických základov Potterovho stroja“ bez 
preloženia cestnej komunikácie.  

 Súbežne s rozvojovým zámerom sa realizuje 2. etapa projektovej dokumentácie (PD) 
na preloženie cestnej komunikácie. Finančné prostriedky na 2. etapu by spoločne 
zabezpečili občianske združenia z dostupných zdrojov ako účelový dar mestu na tento 
konkrétny účel. Následne by sa požiadalo o externé finančné prostriedky na  realizáciu 
prekládky cesty napríklad od Nadácie SPP vrátane spoluúčasti mesta, tým by sa 
zabezpečilo odkrytie posledného rohu základov Potterovho stroja, čo by predstavovalo 
pridanú hodnotu ako NKP.  

 Žiadosť o zápis do zoznamu NKP bola podaná na Pamiatkový úrad SR v roku 2022 
a v tomto čase má komisia uskutočniť obhliadku a zasadnutie k rozhodnutiu o tejto 
žiadosti. Nasledovala by konzervácia strojovne „Potterovho“ ohňového stroja 
a odkrytie aj tohto štvrtého rohu základu strojovne „Potterovho“ stroja. 

 je tu dôležitosť a potreba zadefinovania spoločného smerovania projektu 
ALTHANDEL na základe požiadaviek mesta Nová Baňa s prihliadnutím na IÚS SPR 
BŠ-ZC-ZH i na záujem občanov a požiadaviek zainteresovaných občianskych 
združení venujúcich sa baníctvu v meste so zámerom vízie vhodného riešenia 
realizácie projektu pre ALTHANDEL, ktorá by zastrešila naplnenie spoločného 
smerovania projektu 
 

Predseda komisie vyzval členov o vyjadrenie sa.  
Po spoločnej diskusii sa členovia zhodli na: 

 spoločnej podpore tohto projektu, ktorú sa budú snažiť napĺňať v rámci viacerých 
požiadaviek viacerých občianskych združení venujúcich sa baníctvu v meste ako 
Novobanský banícky spolok, o.z., Nová Baňa, o.z., Nova Montania – regionálny 
rozvoj o.z., Althandel o.z.  

 na pracovné stretnutia k tomuto projektu budú vždy prizvaní zástupcovia týchto 
občianskych združení 

 dohodli sa na predložení návrhu uznesenia na júnové mestské zastupiteľstvo 
k schváleniu projektu v znení:  

a) vybudovanie baníckeho múzea s modelom Potterovho atmosférického stroja, 
vonkajšou a vnútornou expozíciou 

b) harmonogram prác, ktorý bol zostavený z identifikovaných požiadaviek krokov 
z jednotlivých etáp štvorročného archeologického výskumu autentických základov 
strojovne Potterovho stroja a potreby ďalšieho rozvoja areálu Althandel.  

Harmonogram prác, ktorý sa bude aktualizovať za vzniknutých podmienok:    
 konzervácia kúreniska  
 konzervácia základov strojovne „ohňového“ stroja Isaaca Pottera aj so štvrtým 

nárožím  
 posunutie a stabilizácia cestnej komunikácie podľa projektu (prípadné vrátenie cestnej 

komunikácie do pôvodnej podoby podľa historických máp) 
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 prekládka plynového, vodovodného potrubia (prípadne aj ďalších inžinierskych sietí) 
 nedeštruktívne doskúmanie lokality pomocou georadaru a ďalších metód 

(pokračovanie odvodňovacieho kanála, bližšia lokalizácia gáplov) 
 prieskum stavu šachty Althandel 
 geologický prieskum stability banskej haldy a parciel v areáli Althandel 
 vyčlenenie pozemku, ktorý je súčasťou archeologického nálezu a zároveň ním vedie 

cesta 
 sprístupnenie zakonzervovanej strojovne verejnosti – prekrytie náleziska trvalou 

strešnou konštrukciou  
 umožnenie výstavby múzea v areáli Althandel  
 archeopark s modelom stroja Isaaca Pottera v menšej mierke a vzdelávacími modelmi 

– atrakciami pre návštevníkov v podobe, aby vysvetľovali fyzikálne javy 
 prípravu projektovej dokumentácie pre územné a stavebné konanie  
 príprava projektovej dokumentácie pre realizáciu stavby múzea  
 stavebno technický prieskum a statický posudok jestvujúcej budovy 
 

 
 Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD., MBA:  
Je naklonený tejto myšlienke a víta spoločnú vzájomnú spoluprácu všetkých občianskych 
združení, pričom vytvorí priestor zo strany samosprávy pre zdarný priebeh celého procesu 
a súčinnosti.  
 
Predseda komisie dal o tomto bode hlasovať k predloženiu návrhu uznesenia na júnové 
mestské zastupiteľstvo k schváleniu projektu v znení:  
A, vybudovanie baníckeho múzea s modelom Potterovho atmosférického stroja, vonkajšou 
a vnútornou expozíciou 
B, harmonogram prác 

 
Hlasovanie k bodu č.3 
  

Prítomných 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 3 
 
Na základe výsledkov hlasovania, komisia odporúča predložiť návrh uznesenia na júnové 
mestské zastupiteľstvo k schváleniu projektu v znení: 
A, vybudovanie baníckeho múzea s modelom Potterovho atmosférického stroja, vonkajšou 
a vnútornou expozíciou 
B, harmonogram prác 
 

 
K bodu programu č. 4 – Návrh vizualizácie útulne čerpaného z Participatívneho 
rozpočtu pre rok 2024  
 
K bodu č. 4 
 
Predseda predstavil návrh vybudovania Hraškovej útulne na mieste, kde pôvodne aj stála 
v minulosti pred požiarom. Bola by súčasťou existujúcej zastávky Naučného chodníka 
Zbojnícke studničky v lokalite Šarvíz. Je v náčrte použitý materiál plavúň ako symbol, že tam 
rástol. Ide len o predbežný náčrt, ktorý sa vie upraviť, doplniť podľa spoločných vašich 
návrhov. Žiadosť o finančné prostriedky by sa podala budúci rok 2024 v zmysle pravidiel 
Participatívneho rozpočtu. 
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Prítomní členovia komisie návrh podporili.  
 
Predseda komisie dal o tomto návrhu hlasovať: 

 
Hlasovanie k bodu č.4 
  

Prítomných 6 Za: 6 Proti: 0 Zdržalo sa: 0 
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 4 
 
Komisia berie na vedomie Návrh vizualizácie útulne čerpaného z Participatívneho rozpočtu 
pre rok 2024. 
 
 
  
K bodu programu č. 5 – Aktivity OOCR Región GRON  
 
K bodu č. 5 
 
Riateľka OOCR Región Gron predstavila stručný prehľad aktivít organizácie, z ktorých 
pozornosť upriamila na komentované prehliadky Banským náučným chodníkom 
a pripravovanú novinku štartujúcu 1.7.2023 Banícky expres Zvolen – Nová Baňa.  
 
BANÍCKY EXPRES prinesie jedinečné zážitky a možnosť spoznať nielen banícku históriu 
Novej Bane, ale i prírodné krásy jej okolia! Vydá sa do kraja vynálezov a priemyslu, 
pohľadov na Štiavnické vrchy a pohorie Vtáčnik a zabaví vystúpeniami hercov, ktorí 
prezradia, že Isaac Potter bol svojho času slávnejší ako jeho menovec s čarovným prútikom. 
Po vystúpení z vlaku si môžu cestujúci vybrať napríklad komentovanú vychádzku či si 
spraviť výlet do rekreačného areálu Zvonička a vyskúšať si lozenie po ferratách. A omnoho 
viac! Za partnerskú podporu ďakujú Ministerstvu dopravy SR.  
 
Prítomní členovia komisie návrh podporili.  
 
Záverečné stanovisko k bodu č. 5 
 
Komisia berie na vedomie prehľad aktivít oblastnej organizácie cestovného ruchu Región 
Gron, vrátane tohtoročnej novinky medzi podujatiami.   
 
 
K bodu programu č. 6 - Rôzne 
 
K bodu č. 6 
 
 Ing. Marek Uškrt:  

- dal do pozornosti návrh osadenia digitálnej informačnej tabule na námestí. Bol 
oslovený Ing. Letkom, ktorý by rád mestu pomohol s prípravou softvéru a potrebnej 
prezentácie informácií pre turistov.   

 
Mesto má pre rok 2023 podanú žiadosť na tzv. KIOSK cez dotáciu Banskobystrického 
samosprávneho kraja a čaká na výsledok rozhodnutia. Zároveň bola dohodnutá spolupráca 
mesta pri tejto myšlienke po obdržaní rozhodnutia o dotácii s cieľom zabezpečiť osadenie 
digitálnej informačnej tabule buď za dotáciu alebo vlastné zdroje, resp. iné zdroje podpory.  
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 Branislav Medveď:  
- uviedol, že bola zrealizovaná dlhoročná snaha pod záštitou komisie cestovného ruchu 

osadenia Mlynských kameňov v areáli CVČ (panel s informáciami aj mlynské kamene 
 
 Mgr. MVDr. Branislav Jaďuď, PhD, MBA/ PhDr. Lenka Šubová  

- odznela aj aktuálna informácia k projektu VN TAJCH Nová Baňa -  rekonštrukcia. 
Mesto Nová Baňa podalo žiadosť na získanie úveru z Enviromentálneho fondu v sume 
predkladaného rozpočtu, čo činí 800 000 eur. V máji Envirofond na svojom zasadnutí 
komisie k predloženým žiadostiam o úver odporučil tento projekt na podporu formy úveru 
a podstúpil ju Rade environmentálneho fondu, ktorá má zasadať v júni 2023. Na 
stanovisko rady čakáme. Súčasne beží proces vydania vodoprávneho povolenia k VN 
Tajch ako aj proces EIA. O ďalších aktuálnych informáciách v súvislosti s týmto 
projektom bude informovať prostredníctvom svojich dostupných zdrojov. 
 
 

 Mgr. Juraj Kološta:  
- predostrel myšlienku obnovenia a údržby promenád na Gupni a Mýtnom vrchu 

v spolupráci so školami a obnovenie cyklotrasy Nová Baňa – Rudno nad Hronom, cez 
les po tzv. starej ceste na základe zohľadnenie dostupných možností 

 
 Záverečné stanovisko k bodu č. 6 
 
Komisia berie na vedomie vznesené skutočnosit v bode Rôzne. 
 
 
K bodu programu č. 7 - Diskusia 
 
K bodu č. 7 
 
K bodu neboli vznesené žiadne diskusné príspevky.  
 
 

Záver: 
Predseda komisie poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie o 17:45 hod. O najbližšom 
zasadnutí komisie budú členovia včas informovaní.  
 
 
V Novej Bani, 09.06.2023 

 

 

Zapísala: PhDr. Lenka Šubová      Schválil:      Anton Medveď v.r. 

       predseda komisie 


